

# L'Original Combiér

## Liqueur d'orange

### HISTOIRE - STORYTELLING

Créé en / Created in : 1834

À l'origine de la Distillerie Combiér, on trouve cette liqueur célèbre élaborée grâce à un alambic situé dans l'arrière-boutique de la confiserie Combiér-Destre, créée en décembre 1834 par Jean-Baptiste et son épouse Uranie. Profitant de la livraison des agrumes par la Loire et très probablement inspiré par ses liens familiaux avec la Hollande qui détenait alors l'Île de Curaçao, Jean-Baptiste Combiér développe la première liqueur d'oranges : le Triple Sec.

*This famous liqueur was initially developed in a single alembic still at the back of the shop set up in 1834 by confectioner Jean-Baptiste Combiér and his wife Josephine Destre. With fresh oranges arriving on Loire river barges and no doubt inspired by his wife's family connections with Holland and the island of Curacao, it was here that Combiér created the recipe for the world's first Triple sec orange liqueur.*



### PRODUIT - PRODUCT

<b>% vol. :</b>	40
<b>Sucre / Sugar (g/L) :</b>	280
<b>Process :</b>	Distillation
<b>Fruits &amp; Plantes / Fruits &amp; Botanicals :</b>	Écorces d'oranges douces et amères. <i>Sweet and bitter orange peel</i>

À l'oeil scintillant et cristallin au joli gras fluide et léger, L'Original Combiér concentre au nez toute la richesse de la fleur d'oranger. En bouche, il allie la fraîcheur du zeste d'orange amère à la rondeur de l'orange douce pour une finale gourmande d'une longueur mémorable.

Sparkling, crystal clear, lightly viscous; L'Original Combiér develops a clean, fragrant orange blossom bouquet. The rich juicy mouthfeel combines the freshness of bitter orange zest with the roundness of sweet oranges to create a finale with memorable length.

### DISTINCTIONS - AWARDS



Distillerie Combiér - 48 rue Beaurepaire 49400 Saumur - FRANCE  
+33 (0)241.402.300 info@combiér.fr export@combiér.fr  
TVA FR56410292684 - SIRET 41029268400017 - APE 1101Z

[www.combiér.fr](http://www.combiér.fr)

DISTILLERIE  
**COMBIÉR**  
FRANCE 1834